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Jeg brænder for at få 

bestyrelses- og 

kredsarbejdet omkring 

kolonihaver gjort 

enkelt og praktisk. Vi 

skal have de regler 

som lovgivningen og 

fornuften siger vi har 

brug for og ikke flere.  

Jeg har været medlem 

af kredsbestyrelsen i et 

år og har posten som 

byggeudvalgsformand. 

Jeg har erfaring med og respekt for at arbejde i en 

demokratisk valgt bestyrelse hvor man bidrager 

med sine individuelle kompetencer. Alle kommer 

til orde og vi tager fornuftige beslutninger. 

Samtidig skal det også være lidt sjovt. 

Mine tanker om kredsarbejdet 

Min overordnede tanke er, at kredsbestyrelsens 

arbejde skal være organiseret på en sådan måde, at 

vi arbejder ensartet, uanset hvem der nu og i 

fremtiden bliver valgt til bestyrelsesposterne.  

Vi har brug for at finde frem til hvad der kan være 

en hjælp for foreningsbestyrelserne. Jeg vil 

arbejde for at kredsen afholder en række 

kaffemøder hvor vi bliver klogere på de emner 

som kan være svære i foreningerne. Det er jer der 

bestemmer emnerne som f.eks. kunne være 

håndtering af venteliste, planlægning af 

generalforsamling, input til ordensregler eller 

noget helt andet.  

Vi skal også prioritere at få et fælles elektronisk 

arkiv over byggesager, så både bestyrelser og 

kredsen kan se hvad der er liggende på den 

enkelte kolonihave. Det kommer nok til at tage 

lidt tid og vi modtager gerne hjælp fra 

interesserede. 

Jeg vil arbejde for, at vi i en eller anden form 

åbner op for at man kan aflevere sin 

byggeansøgning elektronisk. Med de nye 

byggeregler og vejledninger vil det være vejen 

frem for nogle, mens andre vil have behov for at 

møde frem og få talt om ansøgningen.  

Som byggeudvalgsformand har jeg været med til 

at få samarbejdet i byggeregeludvalget til at køre 

og vi har fået lavet et rigtigt godt udkast til nye 

forenklede byggeretningslinjer. Jeg har kontakten 

til bestyrelserne vedrørende registrering af 

vurderingsfolk og deres kursusdeltagelse samt 

overblik over hvilke byggesager der er i gang og 

hvilke der er udløbne. De tilbagemeldinger vi har 

fået, viser at det har været en god hjælp for 

foreningerne. 

I 2024 skal vi arbejde med kvaliteten af 

vurderingskurserne og vurderingsarbejdet. Her får 

brug for jeres viden. Jeg vil gerne, at vi etablerer 

en kontaktgruppe med erfarne vurderingsfolk til 

sparring. 

Vi skal stille spørgsmål til de regler og 

administrative procedurer vi har i kredsen. Kun 

derved kan vi få dem debatteret og sikre at de 

stadig er fornuftige og giver mening. 

Udadtil skal vi interessere os lidt mere for hvad 

der sker i Forbundet og deltage aktivt hvor det 

giver mening. 

Lidt om mig 

Jeg har haft kolonihave sammen med min mand 

Hans Peter i 20 år. Vi købte et meget gammelt hus 

og brugte det et par år. Vi havde fundet ud af at vi 

trivedes som kolonister og byggede et nyt hus. For 

et par år siden solgte vi og flyttede til et andet 

kolonihavehus i foreningen. 

Jeg er netop gået på efterløn. Vi bor i kolonihaven 

hele sommeren og i lejlighed i Øgaderne om 

vinteren. Vi har en voksen søn og en 9 mdr. 

gammel hundehvalp ”Anton”.  

Jeg er formand i haveforeningen Frydenlund. Vi 

har en velfungerende og samarbejdende bestyrelse 

som vil vores kolonister det bedste. Vi har orden i 

sagerne, har systematiseret køb/salgsarbejdet, 

indscannet havemapper, moderniseret 

hjemmesiden, nyhedsbreve og arbejdet med 

venteliste. Vi har sikret, at alle har kloakeret eller 

fået dispensation og er ved at få overblik over 

hvor mange der mangler Ibrugtagningstilladelser.  

Jeg har arbejdet med formidling og administration 

i hele mit arbejdsliv. Jeg er uddannet på kontor, 

været IT-underviser på Købmandsskolen og har de 

seneste 20 år arbejdet som administrativ leder på 

en folkeskole.  

Med venlig hilsen  

Randi Østergaard 


